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Protokół XXXIV/14 

z XXXIV Sesji VI Kadencji Rady Gminy Raczki 

odbytej w dniu 15 lipca 2014 r. 

 

Obrady XXXIV Sesji Rady Gminy rozpoczęły się o godz. 9
00

 i trwały do godz. 10
30

. 
 

Miejsce obrad Gminny Ośrodek Kultury w Raczkach, Plac Kościuszki 15. 
 

Radni obecni na sali obrad według załączonej listy obecności. 
 

Ponadto obecni: 

Wójt Gminy Raczki – Roman Fiedorowicz 

Zastępca Wójta – Piotr Gajda 

Sekretarz Gminy – Andrzej Czuper 

Skarbnik Gminy – Agnieszka Grzędzińska 

Pracownik GOPS – Dorota Ołdak 

Kierownik ZGKiM – Mirosław Wądołowski 

Pracownik UG – Antoni Karaś 

Pracownik UG –  

 
 

Sołtysi wsi wg załączonej listy obecności. 

 

Pkt 1. Otwarcie sesji. 

 

Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Sewastynowicz: 

 

„Otwieram XXXIV Sesję Rady Gminy Raczki”. 
 

Witam przybyłych na sesję Rady Gminy Raczki: Panią Dorotę Ołdak pracownika socjalnego GOPS, 

Państwa radnych, Wójta Gminy Raczki, Państwa sołtysów oraz pracowników Urzędu Gminy. 

 

Na podstawie listy obecności stwierdzam, że w obradach bierze udział 13 radnych, w związku z tym 

obrady Rady Gminy są prawomocne. 

 

Pkt 2. Przyjęcie porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Mirosław Sewastynowicz – Porządek obrad został przesłany w zawiadomieniu  

o zwołaniu sesji. Czy są jakieś propozycje zmiany porządku obrad? 
 

Ponieważ nie ma uwag, to wobec tego porządek jest następujący: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

4. Interpelacje i wnioski radnych. 

5. Zapytania i wolne wnioski sołtysów. 

6. Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie między sesjami. 

7. Informacja Wójta Gminy Raczki o zgłoszonych żądaniach i wydanych decyzjach z zakresu 

planowania i zagospodarowania przestrzennego. 

8. Uchwała w sprawie zmiany Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Raczkach. 

9. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Suwalskiego z przeznaczeniem na 

realizację zadania pn.: „Przebudowa drogi powiatowej nr 1185B Dowspuda – Kurianki w km 5+964 – 

7+680 (od mostu przez rzekę Szczeberkę do skrzyżowania z drogą powiatową 1184B). 

10. Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raczki na lata 2014-2018. 

11. Uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy na 2014 rok.  

12. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych.  
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13. Odpowiedzi na zapytania i wolne wnioski sołtysów.  

Porządek obrad został jednogłośnie przyjęty 13 głosami „za”. 

 

Pkt 3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 
 

Przewodniczący Rady Mirosław Sewastynowicz – Informuję, że protokół z XXXIII Sesji Rady Gminy 

wyłożony był do wglądu w Urzędzie Gminy pokój Nr 1. Proponuję przyjęcie protokołu z poprzedniego 

posiedzenia.  
 

Do protokołu nie wniesiono zastrzeżeń. Protokół z poprzedniego posiedzenia został przyjęty przez 

radnych: 13 głosami „za”. 

 

Pkt 4. Interpelacje i wnioski radnych. 
 

Radna Janina Mucharska – Oddanie boiska przy Spółdzielni Mieszkaniowej w Raczkach, kto będzie 

odpowiedzialny za utrzymanie porządku? 

Czy Gmina nie ma wpływu na to, aby ta nieruchomość przy ul. Raczkowskiej 3 została rozebrana? 

Poprzednio, jak były jeszcze całe okna i drzwi, to jakoś wyglądało. W pobliżu znajduje się „Raczkowski 

Dom Regionalny”, do którego przyjeżdża sporo osób, a tym stanie ten budynek szpeci. 

 

Radny Grzegorz Wiszowaty – Chciałbym zgłosić wniosek, aby w przyszłym roku w budżecie gminy 

Raczki ująć budowę chodnika przy części ul. Słonecznej i ul. Zielonej, tj. na odcinku ul. Południowej  

w kierunku ul. Sportowej. W celu poprawy bezpieczeństwa osób tam się poruszających, a szczególnie 

dzieci idących do lub ze szkoły. Przy okazji zasadne byłoby ułożenie na jezdni progu zwalniającego, 

ponieważ co niektórzy kierowcy nie stosują się do obowiązujących przepisów. 

 

Radny Kazimierz Iwanowski – Odnośnie modernizacji plaży gminnej w Sidorach. Dobrze, że jest ona 

prowadzona, ale termin oddania jej do użytku, tj. pod koniec października, uniemożliwi skorzystanie z niej 

w tym roku. Czy nie można było ją wykonać po okresie letnim? 

Wiadomo coś, co dzieje się z Posterunkiem Policji w Raczkach? Czy to prawda, że go już nie ma i gdzie 

ludzie mają zgłaszać? 

Kierownik ZGKiM informował, że jest problem z wyregulowaniem ciśnienia w sieci, miało być 

zamontowane urządzenie wyrównujące te ciśnienie. Czy to prawda, że Zakład sprzedaje wodę dla 

wykonawcy obwodnicy Augustowa Firmy „Budimex” i dlatego jest takie słabe ciśnienie? 

 

Radny Jan Olszewski – Chodzi o drogę Jaśki – Sucha Wieś, a dokładnie o odcinek biegnący przy 

istniejącej żwirowni. Właściciel w pobliżu jezdni nakładł ogromnych kamieni i ludzie mają pretensje, bo w 

związku z tym są problemy z przejazdem. Proszą o interwencję w tej sprawie u właściciela żwirowni. 

 

Radny Witold Wysocki – Chciałbym zapytać, czy ta część mieszkalna budynku Szkoły we Wronowie po 

sprzedaży mieszkań będzie podlegać pod administrację gminy i dalej będzie musiała ją utrzymywać, 

dokonywać napraw, itp.?  

 

Radny Tomasz Gaździński – Czy fundusz sołecki można przeznaczyć na remont dróg lokalnych? 

 

Pkt 5. Zapytania i wolne wnioski sołtysów. 
 

Sołtys Ewa Więcko – Chciałam przekazać podziękowania Panu Wójtowi za wsparcie finansowe na 

realizację potrzeb od rodziców dzieci ze Szkoły z Kuriank i nauczycieli. 

 

Sołtys Marianna Bienio – Chodzi mi o ten przystanek w Bakaniuku. W Urzędzie Marszałkowskim 

powiedzieli, aby Gmina się zobowiązała zrobić ten przystanek. Tam jest niebezpiecznie, bo droga jest 

znacznie wyżej niż teren. Należałoby w tym miejscu podsypać i utwardzić pobocze, aby ludzie mogli 

bezpiecznie wsiadać i wysiadać z autobusu. 

 

Sołtys Stanisław Sieńkowski – Mieszkańcy proszą, aby Gmina wystąpiła do Dyrekcji PKS, żeby przez 

Raczki kursował codziennie autobus do Białegostoku, rano i popołudniu.  
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Sołtys Józef Stankiewicz – Jak wygląda sprawa instalacji kolektorów słonecznych? 

 

Pkt 6. Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie między sesjami. 
 

Nie wniesiono zapytań, uwag do tego punktu. 

 

Załącznik Nr 1. – Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie między sesjami. 

 

Pkt 7. Informacja Wójta Gminy Raczki o zgłoszonych żądaniach i wydanych decyzjach z zakresu 

planowania i zagospodarowania przestrzennego. 
 

Kierownik GKO Romuald Dzienis – Panie Przewodniczący, Szanowna Rado na podstawie art. 37 ust.8 

ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym Wójt przedstawia 

okresowo – odpowiednio do potrzeb, lecz co najmniej raz do roku – na sesji Rady Gminy informację  

o zgłoszonych żądaniach, o których mowa w art. 36 ust. 1-3 i ust. 5, i wydanych decyzjach, o których 

mowa w art. 37 ust. 6 i 7 ustawy. Zgodnie z przekazaną dla Państwa Radnych informacją żądań, o których 

mowa w art. 36 ust. 1-3 i ust. 5 – nie zgłoszono. Są to żądania właścicieli albo użytkowników wieczystych 

nieruchomości, którzy w związku z uchwaleniem planu albo jego zmianą mogą żądać od gminy: 

odszkodowania za poniesioną w związku z tym szkodą, wykupienia nieruchomości lub jej części, 

odszkodowania równego obniżeniu wartości nieruchomości oraz w przypadku stwierdzenia nieważności 

uchwały Rady Gminy w sprawie planu miejscowego zwrotu w całości lub części naliczonej i pobranej 

przez gminę jednorazowej opłaty z tytułu wzrostu wartości nieruchomości. 

Natomiast zobligowany zapisami art. 36 ust. 4 i art. 37 ust. 6 ww. ustawy Wójt wdał 7 decyzji ustalających 

na łączną kwotę 26.040 zł wysokość jednorazowej opłaty z tytułu wzrostu wartości nieruchomości,  

w związku z ich sprzedażą, w tym: 

1) sześć decyzji dla: czterech działek w Małych Raczkach, jednej w Bolestach i jednej w Ludwinowie, 

które są objęte ustaleniami „Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części wsi: Rudniki, 

Sidory, Bolesty, Wierciochy, Ludwinowo, Małe Raczki” uchwalonego Uchwałą Nr IV/19/11 Rady Gminy 

Raczki z dnia 27 stycznia 2011 r. (Dz. Urz. Woj. Podl. z dnia 1 marca 2011 r. Nr 59, poz. 706); 

2) jedną decyzję obejmującą łącznie cztery działki objęte ustaleniami miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego części wsi Raczki „Nad Rospudą” uchwalonego Uchwałą Nr XVI/88/12 

Rady Gminy Raczki z dnia 15 maja 2012 r. (Dz. Urz. Woj. Podl. z dnia 6 czerwca 2012 r. poz. 1686). 

Na chwilę złożenia informacji z tego tytułu wpłynęła do Urzędu kwota 22.935 zł.  

Opłata ta jest dochodem własnym gminy i jej wysokość nie może być wyższa niż 30 % wzrostu wartości 

nieruchomości (art. 36 ust. 4). Oba ww. plany mają dla działek objętych wydanymi decyzjami ustaloną 

stawkę opłaty planistycznej w maksymalnej wysokości 30 %. Opłata jest naliczana w ciągu 5 lat od daty,  

w którym plan miejscowy lub jego zmiana stał się obowiązujący (art. 37 ust. 3). 

 

Załącznik Nr 2. – Informacja Wójta Gminy Raczki o zgłoszonych żądaniach i wydanych  

decyzjach z zakresu planowania i zagospodarowania przestrzennego. 
 

Pkt 8. Uchwała w sprawie zmiany Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Raczkach. 
 

Pracownik GOPS Dorota Ołdak – Zmiana Statutu podyktowana jest prowadzeniem spraw dotyczących 

Karty Dużej Rodziny, która przeznaczona jest dla rodzin, z co najmniej trójką dzieci. Karta wydawana jest 

bezpłatnie i przysługuje dzieciom do 18-tego roku życia, chyba, że uczą się jeszcze, to do ukończenia 

nauki w szkole, ale nie dłużej jak do 25 roku życia. Wydaje się ją bez względu na uzyskiwany dochód. 

Uprawnia ona do pewnych zniżek: transportowych, ulg w zakupie biletów do muzeum, kina, itp. Pełna lista 

przysługujących zniżek podana jest na stronie internetowej Ministerstwa Polityki Społecznej, jak i na 

naszej stronie. Również udostępniamy zainteresowanym broszury informujące, z czego na podstawie tej 

karty można skorzystać. 

 

Radny Jan Olszewski – Czy każdy może z niej skorzystać, niezależnie od dochodu? 
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Pracownik GOPS Dorota Ołdak – Karta wydawana jest niezależnie od dochodu. Rodzicom przyznawana 

jest dożywotnio. 

 

Radny Tomasz Gaździński – Rodzicom przysługuje ona dożywotnio, a jeżeli dzieci są starsze, to im się nie 

należy? 

 

Pracownik GOPS Dorota Ołdak – Jeżeli dzieci są dzieci starsze, powyżej 18 roku życia, to jak wcześniej 

mówiłam otrzymują na okres trwania nauki w szkole, nie dłużej jak do 25 roku życia. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Janina Mucharska – Opinia naszej 

Komisji jest pozytywna 5 głosami „za”. 

 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska Rolnictwa i Turystyki Jarosław 

Szyłak – Opinia Komisji jest pozytywna. 

 

Przewodniczący Rady Mirosław Sewastynowicz – Poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. 

Wynik głosowania: 

 - „za” – 13 

 - „przeciw” – - 

 - „wstrzymującymi” – - 

Stwierdzam, że w głosowaniu wzięło udział 13 radnych, za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. 

W związku z tym stwierdzam, że uchwała została przyjęta 13 głosami „za”. 

 

Załącznik Nr 3. – Uchwała Nr XXXIV/219/14. 
 

Ogłoszono 10 minutową przerwę. 

Po przerwie. 

 

Pkt 9. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Suwalskiego z przeznaczeniem 

na realizację zadania pn.: „Przebudowa drogi powiatowej nr 1185B Dowspuda – Kurianki w km 

5+964 – 7+680 (od mostu przez rzekę Szczeberkę do skrzyżowania z drogą powiatową 1184B). 
 

Skarbnik Gminy Agnieszka Grzędzińska – Zgodnie ze wnioskiem Powiatu Suwalskiego, który zwrócił się 

do nas z prośbą o dofinansowanie przebudowy drogi powiatowej Dowspuda – Kurianki, przygotowaliśmy 

projekt uchwały, którym określiliśmy wysokość dotacji celowej na dofinansowanie tego zadania  

w wysokości 100.000 zł. 

 

Pracownik UG Antoni Karaś – Mowa jest tutaj o odcinku drogi powiatowej od mostu w miejscowości 

Kurianki Drugie przez rzekę Szczeberkę do skrzyżowania z drogą gminą Kurianki Pierwsze – Kurianki 

Drugie. Jest to odcinek, który został wcześniej wywłaszczony i odpowiednio poszerzony. Teraz 

wykonywane będą prace ziemne. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Janina Mucharska – Opinia naszej 

Komisji jest pozytywna 

 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska Rolnictwa i Turystyki Jarosław 

Szyłak – Opinia Komisji jest pozytywna. 

 

Przewodniczący Rady Mirosław Sewastynowicz – Poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. 

Wynik głosowania: 

 - „za” – 13 
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 - „przeciw” – - 

 - „wstrzymującymi” – - 

Stwierdzam, że w głosowaniu wzięło udział 13 radnych, za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. 

W związku z tym stwierdzam, że uchwała została przyjęta 13 głosami „za”. 

 

Załącznik Nr 4. – Uchwała Nr XXXIV/220/14. 
 

Pkt 10. Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raczki na lata 2014-

2018. 
 

Skarbnik Gminy Agnieszka Grzędzińska – W przedstawionym Państwu projekcie uchwały proponuje się 

dokonanie zmian w załączniku Nr 1 "Wieloletnia Prognoza Finansowa Gminy Raczki na lata 2014 - 2018" 

wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2014 - 2018 w następującym zakresie: 

a) w prognozie 2014 r. urealniono wielkości dochodów budżetowych na kwotę - 20.965.056 zł i wydatków 

budżetowych na kwotę - 24.765.351 zł w związku z wprowadzonymi zmianami w budżecie, w tym 

poszczególnych kategorii dochodów i wydatków wymaganych przepisami rozporządzenia Ministra 

Finansów w sprawie WPF, 

b) w prognozie na rok 2015 dokonano zmian w zakresie dochodów i wydatków majątkowych w związku z 

rozłożeniem realizacji zadań pn. „Słoneczna i czysta ekologicznie Gmina Raczki - wzrost wykorzystania 

odnawialnych źródeł energii poprzez instalacje kolektorów słonecznych” oraz „Termomodernizacja 

budynku Szkoły Podstawowej, Gimnazjum i Sali sportowej zlokalizowanej na działkach nr ewid. 936/1  

i 937/1 przy ul. Sportowej 1 w Raczkach” na lata 2014 – 2015. 

W załączniku dotyczącym przedsięwzięć realizowanych w latach 2014 - 2017 urealniono kwoty 

przedsięwzięć przypadających do realizacji w tych latach oraz wprowadzono do wykazu zadania dotyczące 

instalacji kolektorów słonecznych na terenie gminy i termomodernizacji obiektów oświaty. Limit 

zobowiązań w tym okresie wynosi - 14.959.802 zł i dotyczy wydatków majątkowych. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Janina Mucharska – Opinia naszej 

Komisji jest pozytywna: 5 głosami „za”. 

 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska Rolnictwa i Turystyki Jarosław 

Szyłak – Opinia Komisji jest pozytywna. 

 

Przewodniczący Rady Mirosław Sewastynowicz – Poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. 

Wynik głosowania: 

 - „za” – 13 

 - „przeciw” – - 

 - „wstrzymującymi” – - 

Stwierdzam, że w głosowaniu wzięło udział 13 radnych, za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych.  

W związku z tym stwierdzam, że uchwała została przyjęta 13 głosami „za”. 

 

Załącznik Nr 5. – Uchwała Nr XXXIV/221/14. 
 

Pkt 11. Uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy na 2014 r. 
 

Skarbnik Gminy Agnieszka Grzędzińska – Proponujemy dokonanie zmian zarówno po stronie dochodów, 

jaki i wydatków budżetu gminy na rok 2014, tj.: 

1) w planie dochodów budżetu gminy w następującym zakresie: 

a) zwiększa się dochody własne o kwotę - 72.944 zł, 

b) zmniejsza się dochody własne o kwotę - 4.542.468 zł w związku ze zmniejszeniem planu dotacji 

celowych oraz środków na inwestycje po przeprowadzonych postępowaniach przetargowych dotyczących 

wyłonienia wykonawców zadań inwestycyjnych oraz w związku z rozłożeniem realizacji dwóch zadań  

z planu wydatków majątkowych do realizacji na dwa lata budżetowe 2014 - 2015, 

2) w planie wydatków budżetu gminy w następującym zakresie: 
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a) zmniejsza się wydatki własne o kwotę - 5.047.947 zł, 

b) zwiększa się wydatki własne o kwotę - 578.423 zł m.in. na zwiększeniem planu wydatków inwestycji 

związanej z przebudową ulic w Raczkach, zakupem działek, wyposażenia do OSP Raczki, realizacją 

projektu pn.: „Czas na innowacyjne przedszkola” i dofinansowanie dla Powiatu Suwalskiego przebudowy 

drogi powiatowej - 439.285 zł oraz na zwiększenie planu wydatków bieżących dotyczących zakupu 

materiałów i różnego rodzaju usług, opłatą podatku VAT, zwiększeniem planu dotacji dla Gminnego 

Ośrodka Kultury w Raczkach - 139.138 zł, 

3) urealniono plan wydatków na zadania inwestycyjne i wprowadzono do realizacji trzy nowe zadania, 

4) urealniono plan wydatków na projekty realizowane z dofinansowaniem unijnym, 

5) urealniono plan dotacji udzielanych w 2014 r. z budżetu gminy jednostkom sektora finansów 

publicznych i wprowadzono plan dotacji dla Powiatu Suwalskiego. 
 

Budżet gminy po dokonanych zmianach wynosi: 

1. Dochody budżetu gminy ogółem - 20.965.056 zł, w tym: 

1) dochody bieżące - 17.011.044 zł, 

2) dochody majątkowe - 3.954.012 zł. 

2. Wydatki budżetu gminy ogółem - 24.765.351 zł, w tym: 

1) wydatki bieżące - 15.531.926 zł, 

2) wydatki majątkowe - 9.233.425 zł. 

3. Planowany deficyt budżetu gminy w kwocie - 3.800.295 zł. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Janina Mucharska – Opinia naszej 

Komisji jest pozytywna: 5 głosami „za”. 

 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska Rolnictwa i Turystyki Jarosław 

Szyłak – Opinia Komisji jest pozytywna. 

 

Przewodniczący Rady Mirosław Sewastynowicz – Poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. 

Wynik głosowania: 

 - „za” – 13 

 - „przeciw” – - 

 - „wstrzymującymi” – - 

Stwierdzam, że w głosowaniu wzięło udział 13 radnych, za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. 

W związku z tym stwierdzam, że uchwała została przyjęta 13 głosami „za”. 

 

Załącznik Nr 6. – Uchwała Nr XXXIV/222/14. 
 

Pkt 12. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 
 

Wójt Gminy Raczki Roman Fiedorowicz – Uważam, że odnośnie utrzymywania porządku boiska na 

osiedlu mieszkaniowym powinna się zająć Spółdzielnia Mieszkaniowa, ponieważ o budowę tego boiska 

zabiegali mieszkańcy, jak i Zarząd Spółdzielni. Myślę, że nie nastręczy to dużych trudności. Będzie tam 

zamontowany monitoring i tych przypadków dewastacji, zaśmiecania będzie niewiele.  

 

Kierownik GKO Romuald Dzienis – Odnośnie sprawy stanu budynku na ul. Raczkowskiej była już 

wielokrotnie poruszana. Tutaj Pan Wójt zlecał nam, jako pracownikom urzędu gminy interwencję  

u właściciela, żeby ten budynek utrzymał w odpowiednim stanie, tj. wyremontował go lub ewentualnie 

zburzył. Pomimo wielokrotnych interwencji żadnych reakcji nie ma. Ewentualnie w takiej sytuacji trzeba 

byłoby zwrócić się do organu, który zajmuje się sprawami budowlanymi, czyli do Nadzoru budowlanego, 

ale jeżeli budynek ten nie zagraża bezpieczeństwu sąsiadom, otoczeniu, to reakcja ze strony Nadzoru 

budowlanego po przeprowadzeniu oględzin budynku może być żadna. Mogą się oni zwrócić do właściciela 

o zabezpieczenie poprzez odpowiednie ogrodzenie. Jednakże nie ma innych narzędzi, aby zmusić 

właściciela do poprawienia aktualnego stanu budynku. 
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Pracownik UG Antoni Karaś – Odnośnie budowy chodnika na odcinku od ul. Południowej przez ul. 

Zieloną, najpierw należałoby wykupić pod ten chodnik grunty. Wykonanie jego możliwe byłoby po drugiej 

stronie od zabudowań z przejściem, a od ulicy Południowej do ul. Matejki po prawej stronie. To zadanie 

należałoby w następnym roku ująć pod przygotowanie niezbędnej dokumentacji. Ujmiemy to  

w założeniach do projektu budżetu i Rada wyselekcjonuje jakie zadania będą podlegały realizacji  

w następnej kadencji.  

 

Kierownik GKO Romuald Dzienis – Między ul. Matejki a ul. Sportową te grunty pod budowę chodnika są 

już wykupione i uważam, że można tam zgodnie planem przestrzennego zagospodarowania działać.  

 

Zastępca Wójta Piotr Gajda – Odnośnie terminu realizacji modernizacji plaży w Sidorach, niestety na to 

wpływu dużego nie mamy, ponieważ wniosek został złożony jeszcze w listopadzie, a umowę podpisaliśmy 

w marcu br. Gdybyśmy planowali prace na miesiące jesienne, to nie bylibyśmy w stanie odzyskać środków 

w tym roku. Są dwa etapy realizacji zadania: pierwszy kończy się rozliczeniem do września br. a drugi  

w przyszłym roku. Niestety jedno lato musimy przetrwać bez plaży i pozwolić wykonawcy na wykonanie 

założonych prac w okresie letnim, bo realizacja tych zadań w okresie jesiennym nie byłaby wskazana ze 

względu na jakość wykonania. 

 

Wójt Gminy Raczki Roman Fiedorowicz – Proszę Państwa realizacja jakiejkolwiek inwestycji w oparciu  

o środki unijne jest to droga przez mękę, gdyż procedura przygotowawcza może nawet trwać nawet do  

4 lat, przy inwestycjach bardziej złożonych. Mamy tutaj do czynienia z rodzajem współpracy, który polega 

na szukaniu za wszelką cenę błędów, często drobnych i nieistotnych z punktu widzenia przepisów 

budowlanych. My składamy wszelkie wnioski i ewentualnie poprawki, wyjaśnienia terminowo a sam cykl 

rozpatrywania tych wniosków jest tak wydłużony, że do takich sytuacji dochodzi. 

Odnośnie istnienia Posterunku Policji w Raczkach. Negocjacje w tej sprawie trwają kilka lat i do tej pory 

nikt oficjalnie nas nie poinformował o likwidacji posterunku. Mamy do czynienia z jakąś 

nieodpowiedzialnością. Wiele razy spotykałem się z Komendantem Miejskim Policji insp. Bałazym  

i wydawałoby się, że uregulowaliśmy ten temat, że Gmina przejmuje budynki w zamian zostaje ten skład 

osobowy, który był. My będziemy utrzymywać i administrować budynki a oni za to zapewnią obsadę.  

O podjętych decyzjach dotyczących likwidacji posterunku dowiedziałem się drogą nieoficjalną, ale do dnia 

dzisiejszego do Gminy nie dotarły żadne oficjalne informacje.  

 

Kierownik ZGKiM Mirosław Wądołowski – Hydrofornia w Podwysokim produkuje tę wodę z ciśnieniem 

2,2 od 12 lat. Były uwagi odnośnie jakości wody, dokonaliśmy pewnych inwestycji, aby to poprawić. 

Teraz pojawił się problem z ciśnieniem wody w sieci, też to poprawimy. Wykonawca obiecał tym się zająć 

do końca sierpnia br.  

Zakład sprzedaje wodę poprzez wyznaczone hydranty, na których są zamontowane liczniki. Być może te 

spadki wody są również skutkiem dużego poboru wody. Jednakże budowa ma już niedługo się skończyć  

i ten stan ustabilizuje się.  

Odnośnie studni redukcyjnej to, jak mówiłem zostaną zamontowane: jedna w Żubrynku, a druga  

w Lipowym w kierunku Sidor. W związku z tym miejscowość Podwysokie, Lipowo, Żubrynek będzie 

miała to ciśnienie do 3,5 atmosfery.  

Mamy od roku zainstalowanych 460 nowych oczyszczalni ścieków i jak do tej pory nawet ponad połowa 

właścicieli nie dokonała pierwszego wywozu osadu. Zwracam się z prośbą do Państwa Sołtysów i Radnych 

o poinformowanie ich o konieczności wywozu, ponieważ może dojść do uszkodzenia urządzeń i wtedy te 

oczyszczalnie staną się zwykłymi szambami. Przysporzy to dużo niepotrzebnych napraw. 

 

Pracownik UG Antoni Karaś – Przejazd odcinkiem drogi Jaśki – Sucha Wieś jest faktycznie utrudniony 

przez wydobycie kruszywa w bliskiej odległości od drogi. Droga ta jest o szerokości 4 m i po wykonaniu 

prac geodezyjnych przez właściciela żwirowni, wytyczył granice działki i na jej granicy po swojej stronie 

działki postawił duży kamień. Zwracaliśmy się do niego o usunięcie tego kamienia ze względów 

bezpieczeństwa, jednakże nie mamy żadnych ku temu narzędzi, aby to od niego egzekwować, ponieważ 

stoi on na jego prywatnym terenie. Z biegiem czasu należałoby na nowo całą tę drogę wytyczyć.  
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Kierownik GKO Romuald Dzienis – Przed sprzedażą mieszkań przy Szkole Podstawowej we Wronowie 

wydzieliliśmy działkę, która ma granicę przebiegającą przez ścianę pionową dzielącą budynek szkolny od 

budynku części mieszkalnej i aktualnie te mieszkania są sprzedawane z częścią ułamkową gruntu. W tej 

chwili sfinalizowaliśmy już sprzedaż trzech mieszkań a czwarte mieszkanie jest już po przetargu przed 

podpisaniem aktu notarialnego. Po sprzedaży ostatniego z tych mieszkań nie będziemy mieli w ogóle 

własności, ani w gruncie, ani w tym budynku. Przechodzi ona na właścicieli i to oni będą ponosili wszelkie 

koszty związane z utrzymaniem budynku. 

 

Sekretarz Gminy Andrzej Czuper – Panie i Panowie Sołtysi w dniu dzisiejszym otrzymaliście wyliczenie 

kwot funduszu przypadającego na poszczególne sołectwa. Zgodnie z ustawą z dnia 21 lutego 2014 r.  

o funduszu sołeckim środki te można przeznaczyć na realizację przedsięwzięć, które zgłoszone we 

wniosku są zadaniami własnymi gminy i służą poprawie warunków życia mieszkańców i są zgodne ze 

strategią rozwoju gminy. Katalog zadań gminy określa art. 7 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r.  

o samorządzie gminnym. Padło wcześniej pytanie, czy w ramach tego funduszu można remontować drogę 

gminną, jak najbardziej można, tylko przypominam, że do 30 września br. musicie Państwo odbyć zebrania 

wiejskie, na którym we wnioskach określicie, co chcecie zrobić i za jaką kwotę. Wszystkie ku temu 

dokumenty dziś otrzymaliście. W przeciągu 7 dni od złożenia wniosku będzie Wójt rozpatrywał te wnioski 

i jeżeli będą zgodne z założeniami gminy będą ujęte w budżecie gminy na 2015 rok.  

 

Przewodniczący Zarządu GSW w Raczkach Tomasz Gaździński – Składki na rzecz spółki wodnej, zostały 

ustalone w kwocie 9 zł/ha. Połączone zostały trzy spółki w jedną, to ograniczy koszty związane  

z prowadzeniem księgowości. Spółka wodna w roku bieżącym wykonała napraw i konserwacji urządzeń 

melioracyjnych na kwotę 20 tys. zł. Wyczyszczono ok. 500 m rowów i 50 napraw bieżących. Również 

opłaciliśmy zaległości za wykonane naprawy w kwocie 26 tys. zł. Ogółem Spółka wypłaciła 46 tys. zł. 

Poprzedni Zarząd wystąpił do Pana Wójta z prośbą o dotację celową na potrzeby Spółki wodnej. Pan Wójt 

i Rada Gminy przychyliła się do prośby. Dziękujemy za zrozumienie i finansowe wsparcie i te 20 tys. zł. 

umożliwiło prowadzenie zadań dotyczących czyszczenia i usuwania awarii powstałych na urządzeniach 

melioracyjnych. Planujemy też modernizację melioracji na terenie naszej gminy oraz konserwacji  

w szerszym zakresie w terminie pożniwnym. Zmeliorowane tereny są w różnym stanie i z pierwszych 

wykonanych inwestycji mają blisko 50 lat i wymagają praktycznie całkowitej przebudowy. Są też tereny o 

niewielkich spadkach, z dużą ilością rowów melioracyjnych i nowo wybudowane inwestycje, na których 

potrzeby dokonania konserwacji są bardzo zróżnicowane. Chciałbym prosić o finansowe wsparcie dla 

Spółki wodnej, również w roku przyszłym. Przyznane środki pozwolą nam na większy zakres 

prowadzonych prac, co korzystnie wpłynie na stan urządzeń melioracyjnych i ich prawidłowe 

funkcjonowanie. Na terenie Spółki wodnej znajduje się 115 km rowów melioracyjnych. Czyszczenie 

rowów kosztuje nas 3 tys. zł. za 1 km i gdybyśmy mieli ich wyczyścić wszystkie to trzeba byłoby 

przeznaczyć ponad trzyletni budżet Spółki wodnej. Melioracja to nie tylko są rowy, ale też są i awarie rur 

drenażowych i studni melioracyjnych. Zastanowimy się nad wywozem osadu z czyszczonych rowów.  

W grę wchodzą dodatkowe koszty za rozplantowanie tego wzdłuż rowu. 

 

Radny Witold Wysocki – Odnośnie wywożenia tego osadu w trakcie prac przy odmulaniu. Nie ma 

możliwości przy stosowaniu specjalnej łyżki do odmulania załadunku tego urobku na przyczepę z tego 

względu, że to wszystko spada.  

 

Sołtys Piotr Bielecki – Poprzednia spółka płaciła 1000 zł dla pracowników księgowych a obecna spółka, 

jak słyszałem będzie znacznie więcej płacić. Najlepiej od rolników pobrać więcej pieniędzy, aby oddać 

pracownikom spółki. 

 

Przewodniczący Zarządu GSW w Raczkach Tomasz Gaździński – Poprzednia spółka płaciła więcej niż 

1000 zł. Z tego, co mi wiadomo trzy poprzednie spółki płaciły w sumie ok. 6 tys. zł. Po połączeniu tych 

spółek koszt prowadzenia wyniesie 4 tys. zł.  

 

Pkt 13. Odpowiedzi na zapytania i wolne wnioski sołtysów. 
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Pracownik UG Antoni Karaś – Sprawa tego przystanku PKS we wsi Bakaniuk wraca jak bumerang.  

W zeszłym roku na wniosek Pani Sołtys zwróciliśmy się w tej sprawie do Zarządu Dróg Wojewódzkich. 

Przyjechała komisja w skład, której wchodzili przedstawiciele Policji, Zarządu Dróg Wojewódzkich i PKS. 

Niestety nie ma tam miejsca na wykonanie zatoczki zajazdowej dla autobusu. Być może, gdy ta droga 

będzie przebudowywana takie zatoki powstaną po jednej i drugiej stronie. Gdyby byłaby zgoda rolnika na 

wykonanie takiej zatoczki, nie byłoby problemy i my byśmy się tego podjęli. Jednakże wiem, że właściciel 

sąsiedniej posesji nie wyrazi zgody na postawienie czegokolwiek. 

Odnośnie kursowania autobusu z Suwałk przez Raczki do Białegostoku i z powrotem. Już wcześniej 

zgłaszana była ta sprawa i zwróciliśmy się z zapytaniem do firmy przewozowej „Voyager”. Ona świadczy 

usługi na trasie Suwałki – Augustów – Białystok. Tam czas przejazdu mieści się w czasie pracy jednego 

kierowcy. Jeżeli mieliby jechać przez Raczki to ten czas znacznie się wydłuży i w związku z tym 

musiałoby jeździć dwóch kierowców. Na chwilę obecną nie jest to możliwe.  

 

Zastępca Wójta Piotr Gajda – Dzisiaj zostały podjęte przez Szanowną Radę uchwały, które umożliwiają 

podpisanie dla Gminy umowy na dofinansowanie montażu kolektorów słonecznych. W zasadzie wszystkie 

poprawki mamy złożone, zmieniony harmonogram, gdyż w trakcie podpisywania umów zmniejszyła się 

ilość osób z 420 do 338 plus instalacja na budynku GOK. Myślę, że do 25 lipca br. zostanie podpisana 

umowa i po tym terminie zostanie ogłoszony przetarg na dostawę i montaż urządzeń. Co do wpłat 

pierwszej raty, to wszyscy uczestnicy programu zostaną zawiadomieni o dokonanie pierwszej wpłaty, 

druga po zakończeniu, tj. w przyszłym roku. 

 

Sołtys Wojciech Żukowski – W specyfikacji jest określone, jakie ma to być urządzenie, np. polskie, czy 

europejskie. 

 

Zastępca Wójta Piotr Gajda – Nie możemy tego ująć, bo to są znamiona ograniczania konkurencji. Są 

przyjęte trzy zestawy dla gospodarstw: 1 – 3 osób, 4 - 6 osób, 7osób i powyżej. Pierwszy zestaw obejmuje 

powierzchnię czynną kolektora 3 m
2
 i 300 litrów zbiornik, drugi zestaw – do 4,5 m

2
 i 400 litrów zbiornik, 

a trzeci zestaw 6 m
2
 i 500 litrów zbiornik. Zakładamy 5 lat gwarancji i 5 lat serwisu tak, aby zmniejszyć 

koszty minimalnie po stronie mieszkańców. Po stronie wykonawcy jest sporządzenie dokumentacji 

niezbędnej do realizacji zadania.  

 

Przewodniczący Rady Mirosław Sewastynowicz – Porządek sesji został wyczerpany. Informuję, że 

protokół z dzisiejszej sesji sporządzony i wyłożony do publicznego wglądu na 3 dni przed terminem 

kolejnej sesji w pokoju Nr 1 w Urzędzie Gminy Raczki. 

 

Dziękuję Wójtowi, radnym, pracownikom urzędu gminy, sołtysom za udział w obradach Rady. 

 

„Zamykam XXXIV Sesję Rady Gminy Raczki”. 

 

Protokołowała 

 

Danuta Karaś 

  Przewodniczący Rady 

 

Mirosław Sewastynowicz 


